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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 541 af 16. april 2012. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Benedikte Kjær (KF).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Carsten Vesterø
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Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 541

Vil ministeren oplyse, hvad der er baggrunden for, at Sverige for få år siden afskaffede bo-
afgifterne?

Svar:

Af bemærkningerne til det svenske lovforslag om afskaffelse af arvsskatten och gåvoskat-
ten fremgår, at der bl.a. var rejst kritik af, at det var blevet vanskeligere for efterlevende 
ægtefæller at betale boafgift på grund af øgede vurderinger af boliger, samt at betaling af 
boafgift gav likviditetsproblemer i forbindelse med generationsskifte af virksomheder.

Under hensyn til den rejste kritik samt under hensyn til, at boafgiften var relativ dyr at ad-
ministrere, foreslog den svenske regering helt at afskaffe bo- og gaveafgiften, der i 2004 
bidrog til skatteprovenuet med 2,6 mia. svenske kroner.


